
                    

                                                    Protokół Nr XXI/2008
                   z obrad XXI zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz
                                   w dniu 10 listopada 2008r,

 Pani Krystyna Podgórska-Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła XXI sesję Rady 
Gminy Przywidz, stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność obrad.
Przywitała radnych, pracowników Urzędu Gminy, sołtysów, przedstawiciela 
kombatantów oraz przybyłych na sesję mieszkańców.
Było obecnych 13 radnych.
Radni nieobecni: Małgorzata Dębska i Dariusz Stasiak.
Sesję rozpoczęto o godzinie 16.00 a zakończono o godzinie 17.30
Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Sprawy regulaminowe:

a) zatwierdzenie porządku obrad.
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy Przywidz.

3. Informacja Wójta Gminy Przywidz z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym.

4. Interpelacje radnych.
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach:

1) wzorów formularzy deklaracji i informacji w zakresie podatku od nieruchomości, 
podatku rolnego i podatku leśnego.
2) o zmianie uchwały Nr  X/104/2007  Rady Gminy Przywidz z dnia 26.10.2007r.  
w sprawie poboru opłaty targowej w drodze inkasa.
3) określenia wysokości stawek podatków i opłat lokalnych obowiązujących w 2009 roku 
na terenie Gminy Przywidz. 
4) określenia minimalnych stawek czynszu dzierżawnego gruntu i najmu za lokale użytkowe 
stanowiące własność Gminy Przywidz.
5) uchylenia uchwały Nr XVI/151/08 Rady Gminy Przywidz z dnia 30.04.2008r. w sprawie 
zasad korzystania ze stołówek szkolnych oraz wysokości opłat za korzystanie z posiłków.
6) likwidacji Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
w Przywidzu.
7) rezygnacji Gminy Przywidz z opracowania i realizacji projektu pn. „Budowa centrów 
informacji turystycznej – „Bramy Kaszubskiego Pierścienia”, realizowanego w ramach 
programu Organizacji i Rozwoju Turystyki „Kaszubski Pierścień”.
8) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży 
Pożarnych, dla których zarządcą jest Wójt Gminy Przywidz.
9) zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2008 rok.
10) wygaśnięcia mandatu radnego.

       6. Informacja dot. analizy oświadczeń majątkowych – referuje Przewodnicząca rady Gminy
i Wójt Gminy.

       7. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz. 
       8. Wnioski i oświadczenia radnych.
       9. Zakończenie obrad.

 



Czy są uwagi w/w porządku obrad-spytała pani Krystyna Podgórska.
Radny Andrzej Przybycień- wnioskował o usunięcie z porządku obrad punkt 5 ppkt5- 
uchwałę dotyczącą uchylenia uchwały Nr XVI/151/08 Rady Gminy. Przywidz z dnia 
30.04.2008r  w sprawie zasad korzystania ze stołówek szkolnych oraz wysokości 
opłat za korzystanie z posiłków . Uzasadnił swój wniosek -  na posiedzeniu komisji w 
uzasadnieniu do projektu uchwały nie napisano wszystkiego. Zgodnie z art.67 ustawy 
o systemie  oświaty i wbrew tamu co napisano w uzasadnieniu nie wynika potrzeba 
uchylenia uchwały. Wystarczy tylko zmienić zapis dotyczący ustalania stawek za 
żywienie. Dlaczego uchwałę proponuje się uchwalić, otóż  uważam dlatego,że 
obiecano nam dyskusję nad likwidacją  stołówek szkolnych. W uchwale  Nr 
XVI/151/08 w §1 jest zapis ,że „ w celu wspierania prawidłowego rozwoju, Gmina 
Przywidz prowadzi stołówki szkolne w następujących szkołach: Zespół Szkół w 
Przywidzu i Szkoła Podstawowa w Trzepowie. Jest to jedyny akt prawa 
miejscowego, który uchwaliliśmy jako Rada i jeśli go uchwalimy to nie ma innego 
aktu mówiącego o funkcjonowaniu  stołówek szkolnych. Uważam,  że należy bardzo 
dokładnie przedyskutować sprawę funkcjonowania stołówek, policzyć zyski i straty. 
W tej chwili uchylenie jest szkodliwe. Przewodnicząca Rady i Przewodniczący 
Komisji obiecywali, że zanim podejmiemy decyzję o likwidacji stołówek, będzie 
przeprowadzona gruntowna dyskusja. Takiej dyskusji nie było,  a dzisiaj likwidujemy 
stołówki. Proszę o przegłosowanie wniosku.
Radca prawny- nie będę dyskutował na temat uzasadnienia do uchwały. Natomiast 
jeśli chodzi o uchylenie uchwały Rady Gminy to jest konieczne, ponieważ 
ustawodawca  zmieniając ustawę o systemie oświaty, przekazał kompetencje do 
określania zasad korzystania ze stołówek dyrektorowi szkoły i upoważnił jedynie
organ prowadzący szkołę do wypowiedzenia się, co do możliwości stosowania ulg w 
korzystaniu  ze stołówek. Natomiast wyłączył to, co było w poprzedniej treści ustawy 
a mianowicie zapis, że zasady korzystania  ze stołówek określa Rada. W tej chwili 
Rada nie ma w tym zakresie kompetencji. Nie może istnieć akt, dający kompetencje 
Radzie i jednocześnie dający  kompetencje dyrektorowi szkoły. Byłaby sprzeczność. 
W związku z tym , ta uchwała nie ma umocowania prawnego.
Radny Andrzej Przybycień- zgadzam się tylko tyle,że uprawnienia Rady co do 
ustalenia wysokości stawek przejmuje dyrektor, ale nie zgadzam  się co do tego, że 
Rada Gminy nie ma prawa aktem prawa miejscowego narzucić istnienia stołówek 
szkolnych i dlatego zmienimy tylko zapis dotyczący ustalenia stawek zgodnie z 
art.67 ustawy. Intencją  ustawodawcy było: ułatwienie i rozszerzenie  możliwości 
korzystania ze stołówek szkolnych, dlatego zrezygnowano z Rady Gminy, żeby 
dyrektor szkoły szybszą i łatwiejszą ścieżką mógł  się zgodzić na przyznanie ulg za 
posiłek czy zmianę stawki  za posiłek. Nie było celem ustawodawcy ( likwidacja 
stołówek, czego my tu dokonujemy uchylając tą uchwałę). Odczytał punkt 4 art.67a 
ustawy o systemie oświaty:”do opłat wnoszonych za korzystanie przez uczniów  z 
posiłków w stołówce szkolnej(którą my de facto likwidujemy), o których mowa w 
ust.3, nie wlicza się wynagrodzeń i składek naliczonych od tych wynagrodzeń oraz 
kosztów utrzymania tych stołówek”. Program rządowy daje na wsad do kotła , a żąda 
od organu prowadzącego abyśmy zatrudniali kucharki i zapłacili koszty utrzymania 
stołówki. Wszelkie inne formy sprywatyzowania tego wyżywienia , nie będą 



stołówką szkolną. Dlatego wymaga to głębszej dyskusji, policzenia czy to się nam 
opłaca. Dlatego proszę o przesunięcie tej uchwały i tak jak nam obiecano o 
gruntowną dyskusję przed podjęciem decyzji.
Wójt Gminy- nie widzę podstaw, aby tę uchwałę odłożyć usuną z porządku sesji.
Przewodnicząca Rady Gminy-zapytała, kto jest za usunięciem tego projektu uchwały 
z porządku obrad?
Głosowanie:  Za-2,   Przeciw-5,    Wstrzymujące-6.
Przewodnicząca Rady Gminy-czy są jeszcze uwagi do porządku obrad.
Wójt Gminy-wnioskowała o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w 
sprawie podatku rolnego. Powyższy projekt był omawiany na posiedzeniu komisji.
Przewodnicząca Rady Gminy-proszę o przegłosowanie w/w wniosku.
Głosowanie: 
    Za-13.
Przewodnicząca Rady Gminy-przyjmujemy w/w projekt uchwały do pkt 5.11
ad.2. Przewodnicząca Rady Gminy-do protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy  nie 
wniesiono uwag  ustnych ani pisemnych, rozumiem,że został przyjęty,
ad.3. Wójt Gminy-przedstawiła informację z działalności i realizacji podjętych 
uchwał w okresie między  sesjami(a zał.).
Pytań nie zgłoszono.
ad.4.Interpretacje radnych.
Radny Jerzy Jusiak-wnioskował o wyprostowanie drogi  do osiedla  w Gromadzinie. 
Chodzi o właściciela drogi, która przechodzi na długości ok. 30m. przez jego pole. 
Od 3 lat mieszkańcy osiedla mają problem , gdyż właściciel zagradza kamieniami lub 
ciągnikiem przejezdność drogi.
2)Przewodnicząca Rady Gminy-oczytała interpelację e radnej Mirosławy Rogowskiej 
w sprawie dopłat dla rolników. ( w zał.)

ad.5.Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach:
1)Przewodnicząca Rady Gminy-odczytała projekt uchwały w sprawie wzorów 
formularzy deklaracji i informacji w zakresie podatku od nieruchomości, podatku 
rolnego i podatku leśnego.
Uwag radni nie wnieśli.
Przewodniczący komisji gospodarczej-pan Jerzy Jusiak-przedstawił pozytywną opinię 
komisji.
Głosowanie nad w/w uchwałą
Przy 13 głosach „za”, radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. uchwała Nr 
XXI/184/2008)

ad.5.2. Przewodnicząca Rady Gminy – przedstawiła projekt uchwały o zmianie 
uchwały Nr X/104/2007 Rady Gminy Przywidz z dnia 26.10.2007r. w sprawie 
poboru opłaty targowej w drodze inkasa.
Opinia komisji do w/w projektu uchwały była pozytywna.
Uwag radni nie wnieśli.
Głosowanie
Przy 13 głosach „za”, radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał.uchwała Nr XXI/185/2008)



ad.5.3. Pani Krystyna Podgórska – odczytała projekt uchwały w sprawie określenia 
wysokości stawek podatków i opłat lokalnych obowiązujących w 2009 r. na terenie 
Gminy Przywidz
Opinia komisji gospodarczej do w/w projektu uchwały była pozytywna.
Uwag radni nie wnieśli.
Glosowanie
Przy 13 głosach „za”, radni podjęli w/w uchwałę ( w zał. uchwała Nr XXI/ 186/2008)
                                                    
4)Pani Krystyna Podgórska-odczytała projekt uchwały w sprawie określenia 
minimalnych stawek czynszu dzierżawnego gruntu i najmu za lokale użytkowe 
stanowiące własność Gminy Przywidz.
Pan Jerzy Jusiak-komisja gospodarki w §1 ust.1 obniżyła stawkę do kwoty 0,60zł.
Przewodnicząca Rady Gminy-czy radni tę poprawkę akceptują?
Głosowanie:   Za-12    Wstrzymujące-1   (radni poprawkę przyjęli).
Uwag do w/w projektu uchwały radni nie wnieśli.
Przewodnicząca Rady Gminy-poddała  pod głosowanie w/w uchwałę z poprawką.
Głosowanie:  Za-11.    Wstrzymujące-2.
Przewodnicząca Rady Gminy-stwierdzam ,ze Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do 
realizacji(w zał. uchwała Nr XXI/ 187/2008) .
5)Pani Krystyna Podgórska-przedstawiła projekt w sprawie uchylenia uchwały 
Nr XVI/151/08 Rady Gminy Przywidz z dnia 30.04.2008r w sprawie zasad 
korzystania ze stołówek szkolnych oraz wysokości opłat za korzystanie z posiłków i 
otworzyła dyskusję.
Radny Andrzej Przybycień-jest przeciwny uchyleniu tej uchwały, bo likwidujemy 
uchwałę, gdzie w gminie są 2 stołówki.
Zapytał  Wójta Gminy-czy te stołówki w rozumieniu ustawy o systemie oświaty będą 
istniały czy nie będą istniały w Gminie?
Wójt Gminy-w myśl ustawy o systemie oświaty, dyrektor szkoły jest odpowiedzialny 
za funkcjonowanie stołówek w szkole, jak również za naliczanie kwoty za posiłek. 
Natomiast dyrektor jako kierownik jednostki jest odpowiedzialny, aby stołówka 
funkcjonowała, niezależnie w jakiej formie.
Opinia komisji gospodarczej jest pozytywna do w/w uchwały przy:
 1-przeciw i 1-wstrzymujący
Opinia komisji społecznej do w/w uchwały jest pozytywna.
Przystąpiono do głosowania nad w/w uchwałą:
Głosowanie:  Za-10,  Przeciw-2,  Wstrzymujące-1.
Przewodnicząca Rady Gminy-stwierdzam,że Rada Gminy przyjęła uchwałę realizacji 
(w zał. uchwała Nr XXI/188/2008)
6)Przewodnicząca Rady Gminy-przedstawiła projekt uchwały w sprawie likwidacji 
Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Przywidzu.
Dyskusji nad w/w projektem uchwały nie podjęto. 
Pan Jerzy Migas-Przewodniczący Komisji Społecznej- wyraził pozytywną opinie 
komisji do w/w projektu.
Przystąpiono do głosowania:
Za-11,   Przeciw-2.



Pani Krystyna Podgórska -stwierdzam,że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do 
realizacji (w zał. uchwała Nr XXI/ 189/2008).
7.Przewodnicząca Rady Gminy-odczytała projekt uchwały w sprawie rezygnacji 
Gminy Przywidz z opracowania i realizacji projektu „Budowa centrów informacji 
turystycznej-”Bramy Kaszubskiego Pierścienia”, realizowanego w ramach programu 
Organizacji i Rozwoju  Turystyki, Kaszubski Pierścień”.
Wójt Gminy-Gmina Przywidz przystąpiła do opracowania i realizacji projektu 
„Budowa centrów informacji turystycznej. Bramy Kaszubskiego Pierścienia”. 
16 gmin zainteresowanych było projektem. Zgłosiliśmy swój akces, w związku z 
tym,że mamy lokal wolny w Gminnym Ośrodku Kultury. Jednakże w wyniku 
konsultacji z  Urzędem Marszałkowskim, gminy uczestniczące w projekcie podjęły 
decyzje,iż  aby wniosek był zasadny i spójny należy wybudować nowe obiekty i w 
tym momencie  musiały zrezygnować 4 gminy: Nowa Karczma, Miasto Kościerzyna 
i Gmina Somonino. Nadmieniła,że Gmina Przywidz nie poniosła do tej pory żadnych 
kosztów finansowych związanych z uczestnictwem w projekcie.
Uwag radni nie wnieśli:
Opinia komisji społecznej do w/w uchwały jest pozytywna.
Przystąpiono do głosowania.
Głosowanie:   Za-10,   Wstrzymujące-3.
Pani Krystyna Podgórska -stwierdzam,że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do 
realizacji (w zał. uchwała Nr XXI/ 190/2008).
8)Przewodnicząca Rady Gminy-przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków  Ochotniczej straży Pożarnych, 
dla których zarządcą jest Wójt Gminy Przywidz.
Radny Sławomir Plichta- ile wynosi 1/175 przeciętnego wynagrodzenia?
Wójt Gminy-1/175 przeciętnego  wynagrodzenia  wynosi 16,86zł. 
Innych uwag nie zgłaszano.
Opinia komisji gospodarczej była pozytywna.
Przewodnicząca Rady Gminy-poddała w/w uchwałę pod głosowanie.
Radni jednogłośnie (13-za) przyjęli w/w uchwałę (w zał. uchwała Nr XXI/191/2008).
9.Pani Maria Piotrowiak-Skarbnik Gminy-przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie Gminy Przywidz na rok 2008(w zał.).
Następnie omówiła uzasadnienie dokonania zmian w budżecie na rok 2008 rok po 
stronie dochodów i po stronie wydatków( w zał.).
Uwag radni nie wnieśli.
Opinie komisji gospodarczej i społecznej były pozytywne do w/w uchwały.
Głosowanie nad uchwałą:
   Za-11,  Przeciw-1,  Wstrzymujące-1.
Przewodnicząca Rady Gminy-stwierdzam,że Rada Gminy przyjęła  w/w uchwałę do 
realizacji(w zał. uchwała Nr XXI/192/2008).
10)Przewodnicząca Rady Gminy-odczytała projekt uchwały w sprawie wygaśnięcia 
mandatu radnego.
Odczytała rezygnację radnego Dariusz Stasiaka(w zał.).
Uwag radni nie wnieśli.
Głosowanie:



  Za-13.
Przewodnicząca Rady Gminy-stwierdzam,że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do 
realizacji. ( w zał. uchwała Nr XXI/193/2008)
11)Pani Krystyna Podgórska-odczytała projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej 
ceny skupu żyta przynajmniej do obliczenia podatku rolnego w 2009r na terenie 
Gminy Przywidz.
Uwag radni nie wnieśli.
Opinia komisji gospodarczej była  pozytywna.
Przystąpiono do głosowania:
 Za-12,   Wstrzymujące-1.
Przewodnicząca Rady Gminy-stwierdzam,że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do 
realizacji( w zał. uchwała Nr XXI/194/2008)
ad.6.Wójt Gminy-odczytała Informację dotyczącą analizy oświadczeń majątkowych 
za rok 2007(w zał.).
Przewodnicząca Rady Gminy-odczytała Informację dotyczącą analizy oświadczeń
 majątkowych za 2007rok złożonych przez radnych (w zał.).
ad.7 Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy.
1)Pan Janusz Borkowski-Pani Przewodnicząca  Rady Gminy obiecała mi,że 
dopilnuje terminowości udzielanych odpowiedzi. Do chwili obecnej nie otrzymał 
odpowiedzi na pytania i po raz trzeci zadał pytania.
Proszę o przedstawienie majątku Gminy Przywidz a zwłaszcza ilości posiadanej 
ziemi ( w ha lub innych jednostkach przeliczeniowych) na dzień 1 stycznia 2008 
roku, proszę podać ile do dnia dzisiejszego zostało wysprzedane z majatku gminnego 
a zwłaszcza ile sprzedano ziemi ( w ha lub innych jednostkach przeliczeniowych), 
jaka kwota za sprzedany majątek gminny wpłynęła do budżetu Gminy, lub powinna 
wpłynąć oraz na jakie paragrafy została ona rozdysponowana ( kwotowo). Proszę o 
rzetelną i w terminie ustawowym pisemną odpowiedź. 
Wójt Gminy-zapewniła,że odpowiedź pan Borkowski otrzyma, gdyż pismo zostało 
już wysłane. Odczytała pismo.
Pan Janusz Borkowski-pytał o rozdysponowaniu środków za sprzedaż majątku 
gminnego. Na co zostały przeznaczone środki?
Przewodnicząca Rady Gminy-Środki te wchodzą do masy budżetu gminy i są 
rozdysponowane jak potrzeby wskazują.
Przewodnicząca Rady Gminy -środki ze sprzedaży działek nie poszły na utrzymanie 
bieżące Urzędu. Realizujemy z nich tylko inwestycje. W tym roku nie zaciągaliśmy 
kredytu.
Pan Janusz Borkowski-proszę o uściślenie, jakie inwestycje  są realizowane?
Wójt Gminy-w kolejnym Biuletynie Informacyjnym będzie wykaz inwestycji 
realizowanych w 2008 roku.
Pan Janusz Borkowski-poprosił o informację na piśmie.
2)Pan Tadeusz Waloch-odnośnie likwidacji GZOZ. Przejęcie Ośrodka przez 
Niepubliczny Zakład, który ma szerszą działalność pozwoli na lepsze 
gospodarowanie Ośrodkiem, bo duży zawsze może więcej:Kto pokryje koszty 
modernizacji? Czy majątek Ośrodka będzie dzierżawiony, czy sprzedany?
Wójt Gminy-firma, która została wybrana w drodze naboru dokona szeregu prac 



 min. zainstaluje windę, wykona parking dla pacjentów, naprawi dach i dokona 
remontu kotłowni. Modernizację wykona zgodnie z ofertą w ciągu 1 roku na własny 
koszt. Natomiast jeśli chodzi o sprzedaż, czy dzierżawę majątku  to dopiero będzie 
powołany likwidator, który dokona wyceny  majątku. Mienie będzie przekazane na 
podstawie umowy dzierżawy lub sprzedaży.  Na dzień dzisiejszy nic bardziej 
konkretnego nie możemy Państwu przekazać.
3)Pani Maria Ścibek-sołtys Marszewskiej Kolonii-czy w ramach tych remontów 
gmina nie będzie pobierała czynszu?
Wójt Gminy-oferta była tak skonstruowana,że firma, która będzie wykonywała 
remont, będzie zwolniona przez 1 rok ewentualnie 2 lata z dzierżawy. Koszt prac 
remontowych wyniesie około 200 tys. zł.
ad.8.Wnioski i oświadczenia radnych.
Radny Jacek Krefft-wnioskował o ocenę przez  komisje rewizyjną realizacji 
wykonania budżetu za I półrocze 2008 roku.
Przewodnicząca Rady Gminy-czy Rada  przyjmuje w/w wniosek?
Głosowanie:
   Za-8,   Wstrzymujące-3.
Nie głosowali pan Jerzy Migas i pani Krystyna Dej, którzy wyszli z obrad sesji.
Radny Jerzy Jusiak-plotka głosi,że w związku z remontem drogi w Gromadzinie 
uruchomiona będzie  linia PKS przez Gromadzin.
Wójt Gminy- w tej sprawie nic mi nie wiadomo.
Przewodnicząca Rady Gminy-zaapelowała do Przewodniczących komisji aby na 
najbliższą sesje przygotowali plany pracy komisji.
2)W związku z tym,że jutro obchodzimy 90 rocznicę odzyskania Niepodległości, 
poinformowała, iż o 10.30 jest uroczysta msza za Ojczyznę. Kombatanci organizują 
spotkanie o godz.12.00 w GOK-u i zapraszają sołtysów i radnych.
3)W związku z tym,że jutro mamy Święto, życzę Państwu, aby to niezbywalne 
prawo, jakim jest  demokracja, służyło nam jak najlepiej. W moim rozumieniu nie ma 
pytań, na które by nie było odpowiedzi, by każde pytanie znalazło odpowiedź w 
Państwa domach, uszach w swoim czasie a przynajmniej nieco później.
ad.9.Przewodnicząca Rady Gminy- zakończyła obrady XXI zwyczajnej sesji Rady 
Gminy.

Na tym protokół zakończono.
Protokołowała:
Pożoga  Gabriela

 


